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Redaksjon: Geir Magne Ingeborgvik, Øyvind Haugen, Ewa Hildre, Svein Hoel, Thor Grønmyr og 

Lidvar Sunde.  
 
Møte 8. jan. 2019 

Fritt møte på Hautunet 
Bursdager: Cathrine Håvard og 
Arne. 

Dette var det første møtet etter 
juleferien og Bjørn Sandnes 
brukte nærmest hele møtet til å 
gå gjennom et interessant vår 
program for klubben. 

 
 

Møte 15. jan. 2019 
Foredrag  av  Øystein  Solevåg  fra  
ÅRIM 

Bursdager: Tove og Elin 

Årim ble etablert i 2009 og 
Øystein var den første ansatte i 
selskapet. Det er eid av 12 
kommuner og har 9 
gjenvinningsstasjoner. ÅRIM skal 
sikre at innlevert avfall blir 
gjenvunnet og er tuftet på 
bærekraftmål nr. 12 «ansvarlig 
forbruk og produksjon». 
Utviklingstrekk for avfallsbransjen 
er i stor grad at avfallet behandles 
fra deponi til energigjenvinning og 
materialgjenvinning. Vi har altså 
en sirkulær økonomi, der man 

utnytter materialene i 
kretsløpet.  
Målene til ÅRIM er: 

- Brukeromsyn 
- Miljøomsyn 
- Kostnadseffektivitet 

Det hele skal bunne ut i en 
lavest mulig renovasjonsavgift 
for kundene. I dag kastes det 
totalt 400 kg avfall pr innbygger 
og ÅRIM har som mål i 2030 å 
samle inn 250 kg av dette, pr 
innbygger. Av dette avfallet 
samles det nå inn 50 kg 
matavfall som skal gå til biogass 
og bio gjødsel. Etter at sortering 
ble innført ser man at levering 
av restavfall er tilsvarende gått 
ned. 

 
Avfallet er totalt sett en ressurs 
for industrien og restavfallet går 
til fjernvarme i Ålesund. 
Årim utvikler nå mer 
fremtidsretta innsamlings 
metoder i tråd med tettere og 
tettere utbygging av ledig areal, 
spesielt i tettsteder. Øystein 
nevnte blant annet: 

- Avfallsbrønner 
- «Del dunk med naboen» 
- Marin forsøpling samlet 

inn gjennom maritim  
sektor 

Øystein fikk også en del spørsmål 
på slutten av foredraget, blant 
annet om sortering av søppel, hva 
skal hvor. Påleggsbokser, 
kaviartuber, telys etc., skal i 
metalldunken. Alt som skal 
skylles, skal skylles med kaldtvann 
og får man det ikke rent nok, kast 
det i restavfallet. Han henviste 
også til en app som gir mye 
informasjon samt til hjemmesiden 
www.arim.no 
 
Møte 22. jan. 2019 
Fritt møte 

Bursdager: - 

Det ble et fritt møte denne gangen, 
da opprinnelig program måtte gå 
ut. Rolf Doran overrakte blomster 
til  eks  presidenten,  det  var  visst  
uteglemt. Harald Gudbrandsen 
snakka litt om ei julebok han 
hadde  lest  –  en  finsk  forfatter  og  
boka «Herre min hatt», der 
hovedpersonen var stedfortreder 
for Gud i 4 måneder. Det var ingen 
enkel oppgave og Harald mente 
boka var veldig god lesning. 
Bjørn Sandnes oppdaterte oss på 
endringer  i  vår  programmet,  som  
nå nesten er komplett. 
Resten av møtet ble prat rundt 
bordet. 
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Møte 29. jan. 2019 

Haram Næring og 
Innovasjonsforum - HNI» 
v/Henrik Dalelid Vedde og Inger 
Synnøve Remme 
Bursdager: Leif og Rolf 

Denne tirsdagen var det besøk fra 
Haram  Næring  og  
Innovasjonsforum. Strategiplanen 
2015 – 2020 sier at HNI skal bestå 
så lenge Haram Kommune består.  

Formålet er: 
Haram Næring og 
Innovasjonsforum skal arbeide for 
å fremme et konkurransedyktig og 
allsidig næringsliv og attraktivt 
lokalsamfunn i Haram. Forumet 
skal vere eit ressurssenter for 
læring og stimulering til ide 
skaping og næringsutvikling i 
regionen og vere kjent for tett 
samarbeid med Haram kommune, 
utdanningsinstitusjonar og andre 
instansar og organisasjonar på 
lokalt og regionalt nivå. 
STYRET I HNI: 
Arild Eiken, styreleiar 
Anne Seth 
Jan Petter Hagen 
Kjell Norvoll 
Vebjørn Krogsæter 
Tommas Brugrand 
Per Erik Dalen 
Fredrik Mordal Hessen 
HNI har fokusert veldig på 
utbygging av Nordøyvegen og 
fremme dette overfor næringsliv 
og  de  politiske  organ.  På  
hjemmesida er det lagt ut 3 filmer 
som er sett av over 500 000 
personer.  Parolen  har  vært  «Ny  
veg – Ny vekst». Informasjon er å 
finne på Hjemmesida – 

Nordøyportalen. 
Nordøyvegen vil gi 
fastlandssamband og 
knyte kommunane Haram og 
Sandøy nærare saman. 
Nordøyvegen vil betre 
konkurranseevna til næringslivet 
i regionen og spare 
Fylkeskommunen 611 millionar 
sammenlignet med videre 
ferjedrift. 
Haramsmodellen (trippel helix 
tenking) er en modell som har 
fungert godt i Haram og Sandøy 
og det  arbeides  med å  få  gehør  
for denne tenkningen i Nye 
Ålesund kommune. HNI er også 
med arrangør av Harams 
konferansen som er nærmere 
forklart på hjemmesida: 
Haramskonferansen er ein 
regional næringskonferanse på 
Sunnmøre som arrangerast av 
Haram Næring og 
Innovasjonsforum i samarbeid 
med ÅKP og Haram kommune. 
Harams konferansen er ein 
møteplass som skal opplevast 
konkret,  praktisk  og  nyttig  for  
deltakarane med aktuelle tema 
som reflekterer utfordringar og 
moglegheiter for regionen. 
Det  som  HNI  skal  fokusere  på  
framover er 
Hamnsundsambandet. Dette blir 
en naturlig vei å gå etter at 
Nordøyvegen er på plass. HNI vil 
gå for tunell fra Hamnsund til 
Ellingsøy og videre med vei til 
Store Kalvøy.  
Det  er  mye  informasjon  på  
hjemmesida og det anbefales 
sterkt å besøke denne. 
 

Møte 05. Feb. 2019 
Fritt møte m. 3 min. 

Bursdager: Gunnar, Thomas og 
Bjørn Vidar 

Åpning ved president Jorunn. 
Deretter dagens ”gruk”, og 
betraktninger rundt om tiden var 

moden for forandringer innom 
Rotary. 
 3-minutter v/ Magne, som 
fortalte om tilstandene i hans 
hjemfylke og vårt nabofylke Sør-
Trøndelag. Han tok utgangspunkt i 
Adresseavisen som han hadde lest 
samme  dag,  og  fortalte  om  
forskjellige ting som hadde skjedd 
i fylket den siste tiden. Vi fikk vite 
at verdens største biogassfabrikk 
ligger  i  Skogn,  men  
trønderbussene får ikke bruke det 
foreløpig. Steinkjer skal bygge nytt 
kulturhus, prosjekt Jacob, (oppkalt 
etter maleren Jacob Weidemann) 
med en prislapp på 460 mill. kr, og 
tilstanden innen RBK ble betegnet 
som et realityshow. En verdaling 
var  dømt  til  10  måneders  fengsel  
etter å ha smuglet 23 tonn sukker 
fra Sverige i løpet av 2-3 år, og de 
fra Steinkjer som brukte sukkeret 
måtte også sone sin straff. 
Lederartikkelen oppfordret 
politikerne til å si nei til 
kjøpesentre utenfor bykjernen – 
samme problem som i Ålesund, og 
en skribent reagerer på 
låneopptaket blant pensjonistene 
som  var  2-3  doblet  på  få  år,  noe  
som får betydning for arven og 
økonomien til barna. 
Deretter drøfting i plenum om 
opplegget  for  årsfesten,  42  stk.  
påmeldt pr. i dag, det endte opp 
med 3-retters middag på hotellet . 
Siste  del  av  møtet  fikk  
kameratskapskomitéen til 
planlegging av pensjonistfesten 
om  14  dager,  resten  av  
forsamlingen brukte tiden til fri 
prat rundt bordene. 
 
Møte 12. Feb. 2019 

ID Huset med Arne Hjeltnes. 
«Noreg i den store verda»  

Bursdager: Trond  

 
Førstkomande tysdag ble det ikkje 
program på klubblokalet. I staden 
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møtte de som har lyst og høve på 
Ingebrikt Davik-huset kl 19.00. Der 
Arne Hjeltnes snakka ein times tid 
om «Noreg i den store verda»  

 
 
Møte 19. Feb. 2019 

Pensjonistfest på Helland 
grendahus. 

Bursdager: Ewa. 
Pensjonistfesten ble holdt på 
Helland Skule i år. Fine lokaler med 
god plass.  

 
Vi  samlet  bortimot  90  personer  
hvorav 63 var pensjonister fra 
store deler av Haram, både fra 
øyane og fastlandet. President 
Jorun åpnet festen med å ønske 
alle velkommen til Helland. Hun 
fortsatte med en god orientering 
om hva Rotary er og står for og hva 
klubben i Brattvåg driver med. Hun 
sendte stafettpinnen videre 
til  Klubbmester Anne Marit som 
orienterte om kveldens program 
som startet med flott sang av Frida 
Sønderland Nustad.  

 
Deretter ble det allsang med 
Arne Vågnes som akkompagnatør. 
Dette var nok populært for det 
var skikkelig trøkk i sangen. Anne 
Marit ledet oss videre til et 
engasjerende foredrag med 
bilder og orientering om 
krigshistorien i Haram av 
Flatmark, en meget engasjert 
historieforteller. Dette var kjekt 
for alle å høre på.  

Så ble det kaffi, mat og kaker. 
Mer allsang fikk vi også før Anne 
Marit  drog  i  gang  loddsalg  og  
trekning.  Her  var  det  Alf  Magne 
som ledet oss gjennom 
trekningen med artige 
kommentarer og stadig forvirring 
rundt farge på lodd. Vanskelig 
med to blåfarger og en diffus 
grønnfarge. Der var mange flotte 
gevinster og mange fornøyde 
vinnere. Det ble takket for 
kveldens arrangement fra de 
forskjellige 
pensjonistforeningene som 
hadde gode ord om tiltaket som 
Brattvåg Rotaryklubb arrangerte. 
Takk for hyggelig samvær. 
 
 

Møte 26. Feb. 2019 

Bedriftsbesøk på Eik-trapp 
Vadset 

Bursdager: - 
Denne kvelden var vi på et hyggelig 
besøk hos Eiktrapp på Vadset. Der 
tok Roger Eik imot oss og fortalte 
historien til denne bedriften som 
re-etablerte seg på Vadset i 2018. 
Spennende historie med flere 
etableringer i stadig bedre 
lokaliteter. Vi takker for et flott 
besøk 
 
Møte 01.mars. 2019 
Årsfest Brattvåg Hotell 

Bursdager:  

53 festkledde Rotarianere og 
Inner Wheel medlemmer med 
følge sessa seg til fint dekka bord 
på Brattvåg Fjordhotell. 
Velkomstdrink og velkomsttale av 
pres Jorunn innleia festen før vår 
alltid sprudlande klubbmester 
Anne Marit losa oss sikkert 
gjennom resten av kvelden. Under 
3-retteren med solide porsjoner 
fekk vi akkurat passelege pauser 
med sang og taler. Magne takka 
damene for storsinn og 
tolmodigheit, særleg no under ski-
vm. Dei skjønte kor viktig, 
nødvendig og oppslukande tida 
framfor  tv`n var no. Han lova 
imidlertid snart vere tilbake i 
vanleg gjenge med 
potetskrelleren og klesvasken. 
Anne M hadde funne mange 
artige historier frå gamle 
rotarydager – til stor glede for 
både ”gamle og unge” – og det 
vart meir mimring rundt borda 
om alt dei hadde funne på ”før i 
tida”. Sylvei takka for invitasjonen 
frå Inner Wheel  med flott dikt på 
rim – og Harald takka for den 
gode maten – ”no hadde vi alle litt 
godt i oss”. Klubbmester Anne M 
sine valg av songar spente vidt, 
men Magne forsongar fekk oss 
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trygt gjennom repertoaret .  Både 
tunge og lattermusklar fekk seg ei 
god treningsøkt. Vel midnatt var 
det tid for oppbrudd og ”takk for 
oss” for ein årsfest akkurat slik ein 
årsfest skal vere.   
 
Møte 12. mars. 2019 

Tilbakemelding fra RYLA 
Bursdager: Bjørn S. og Terje 
Fagerli 

 
Rotary fikk tirsdag 12.03.19 besøk 
av fem flotte unge som deltok fra 
oss på Rylasamlingen i Ulsteinvik 
høsten 2018.  
 

 
 
Peter Slinning Tenfjord, Trine Aas 
Hansen, Ida Estenstad, Natalie 
Bakke Sjøholt og Markus Fosdal. 
Alle disse fem er ved VArd sine 
avdelinger, Tenfjord i Søvik og de 
fire andre i Brattvåg. I tillegg var 
det en ung dame fra Kulturkafé 
som var deltager på Ryla, men 
dessverre var hun ikke 
tilstedeværelse møtet nå. 
 
Tema for Rylasamlingen: • 
Jugiansk typeindeks • Team 
Kompass • Merkevarebygging • 
Den norske ledermodellen • 
Påvirkning og makt i lederrollen • 
Flerkulturelle arbeidsforhold • 
Bedriftsbesøk til Kleven Verft• 
Diverse case-oppgaver 
  
3 gode temaer 
- Foredrag med Arve Olav Bang 
om flerkulturell arbeidsforhold - 
Jugiansk typeindeks i kombinasjon 
med team kompass - læren om 
hvilke personlighetstyper går godt 
sammen, man trenger flere typer 
ulike mennesker for å få et team 
til å fungere godt. 

- Foredraget om ledelse med 
Terje Græsdal, om hvordan lede 
mennesker med ulik faglig 
bakgrunn og personlighet  
 
Generelle tilbake meldinger :  
- Litt mange foredrag etter 
hverandre. Deltagerne lærte 
mye av case- oppgavene de løste 
sammen.  
- God balanse mellom pause og 
program 
- God blanding av folk, ulike 
yrker og erfaring, 18-30 år 
- Vurdere å gå dypere i enkelte 
temaer, få mer tid. 
 
Sitter igjen med disse 
inntrykkene: 
• Popcorn mellom tennene og 
masse soft is, gratis tilgang hele 
helgen 
• Bevissthet mellom ulike 
personlighetstyper. 
• Innføring i merkevarer og 
viktighet av en bedrifta 
omdømme og verdigrunnlag  
• Større forståelse for 
utfordringer knyttet til 
samarbeid mellom mennesker  
 
Så fikk vi se film av da de løste 
en katapultoppgave, den vant 
de! Og takk for det mente de 
siden de tross  alt er ingeniører 
 
De lærte mye på samling og 
anbefaler dette til andre. Lærte 
mye om seg selv, hvilke 
personlighet de hadde som 
arbeidere/ledere, gode og 
dårlige. 
 
Mulig vi i Rotary kan teste oss i 
slike personlighetstest mente 
noen ?. Eller? 
 
Møte 19. mars. 2019 
SMB (små og mellomstore 
bedrifter) – Grunnfjell og 
vekstmotor i norsk næring og 
samfunnsliv – NHO ved Karl Inge 

Rekdal 

Bursdager: Hillbjørg og Kumar 

 
Bjørn Sandnes introduserte 
Rekdal og takket han for støtten 
han hadde gitt Nordøyvegen som 
representant fra både NHO og 
næringslivsmann i en avgjørende 
fase før jul. 
 
Karl Inge Rekdal har selv vært 
roterianer, noe han trives veldig 
godt med. Han var medlem både i 
Bergen og her i området. Følte 
selv at han ikke fikk tid til å delta 
så mye i møter og meldte seg ut, 
men mener at Rotary gjør en 
viktig jobb og er spennende å 
være medlem i. 
Rekdal hadde med kona til møtet 
og la vekt på hvor mye hun hadde 
betydd for han gjennom 
arbeidslivet, og pushet/støttet 
han til å ta utdanning når de 
hadde små barn og jobb. Fortsatt 
godt gift etter snart 50 år.  

Han er ekte Ålesunds gutt som 
vokste opp bak fjellet. Startet 
arbeidskarrieren som 17-åring på 
Vestlandske Salslag (Gilde) sitt 
slakteri på Volsdalsberga i 
Ålesund.  
I Gilde fikk han etter hvert flere 
utfordringer som omstillingsleder, 
blant annet som leder i Gilde 
Granvin i 1987, der etter som 
leder for av Gilde på Vestlandet. 
Etter hvert skiftet han beite og 
flyttet til Harstad for å lede Tine 
Nord-Norge, før han ble 
administrerende direktør for Tine 
Vestlandsmeieriet i Bergen. Der 
var jeg frem til 2003. I løpet av en 
strategidiskusjon ble vi enige om 
at vi var for mange direktører. 
Som en konsekvens av dette var 
jeg en av de som ble kuttet bort, 
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men det ga meg jo nye muligheter 
her i Sykkylven. 
Han tok over et konkursbo og 
restrukturerte dette helt i 2004. 
Sykkylven Stål har over 40 års 
historie og er en av de ledende 
leverandører i dag til både 
møbelindustri og maritim industri 
av deler. Sykkylven Stål bidrar til 
13 mill til samfunnet i løpet av et 
år, og det er viktig å skape 
forståelse blant folk at små og 
mellomstore bedrifter bidrar til 
stor samfunnsutvikling. 
Fremtidens samfunn og 
utfordringer: Tillit – Handel – 
Ressurser – Klima – Inkludering – 
Digitalisering – Demografi 
Arbeid er ¾ del av nasjonal 
formue. Det vil bli en økonomisk 
utfordring når oljeinntektene går 
ned. Vi trenger flere i arbeid, og vi 
bør skape 1 mill flere 
arbeidsplasser før 2050. 
Rekdal fikk levert et viktig 
dokument til arbeidsminister 
Torbjørn Røe Isaksen om SMB, 
noe det i ettertid har vist seg at 
politikerne har tatt til seg. Det å 
se små og mellomstor bedrifter og 
hvilke utfordringer de har kontra 
de store. 99 % av alle bedrifter i 
Norge er nettopp små og 
mellomstore bedrifter, noe som 
gjør at det er mulig å bo rundt i 
hele landet. 
Som styreleder i NHO Møre og 
Romsdal, styremedlem Norsk 
Industri, leder av NHO sitt SMB-
forum (små og mellomstore 
bedrifter), og medlem 
styringsgruppa GCE Blue Maritime 
Cluster har han mange jern i ilden. 
Han mener samarbeid i klynger er 
viktig som samarbeid. 44 % av 
verdiskapingen fra norske 
bedrifter kommer fra SMB, 47 %  
av alle ansatte i Norge er ansatt i 
små og mellomstore bedrifter, 
700  milliarder pr år i 
verdiskaping. 
Men hverdagen for disse 

bedriftene bør forenkles, ikke 
dynges ned med rapporteringer. 
Legge til rette mer veiledning, få 
til standardiserte skjemaer og 
legge mye til digitalisering. 
Yrkesopplæringsnemndene bør 
også få mer kompetanse om 
hvilke bedrifter som finnes og 
hva de trenger av arbeidskraft 
og kompetanse. 
-Teknologiutdanning må få et 
løft, det bør komme nye 
utdanningstilbud som er mer 
nettbaserte og fleksible. 
Lavterskelsenter i samarbeid 
med næringslivet for å fange 
opp de som faller utenfor. Ta 
grep for trusler for dataangrep i 
små og mellomstore bedrifter. 
Vurdere å ha mål om at en del 
av offentlige kontrakter kan gå til 
SMB. Gi SMB markedsandel til 
det offentlige markedet 
gjennom innføring av enkel 
kunngjøringsplikt for oppdrag 
over 100 000 kr. Fortsette 
innsatsen mot 
arbeidskriminalitet med bedre 
samordning og 
informasjonsdeling mellom 
etatene, styrke A-krim-sentrene. 
Sikre EØS avtalen og at Norge er 
tidlig og aktiv inne i relevante 
politiske prosesser i EU, og at 
næringslivet SBM interesser 
ivaretas i dette arbeidet.  
Skattene må utformes slik at de 
stimulerer til økt kapitaltilgang 
for bedriftene- selskapsskatten 
ned til 20 % og kutt i 
formueskatten, 
Virkemiddelapparatet må 
innrettes slik at det treffer SMB 
bedre. De mange virkemidlene 
må slås sammen til en inngang. 
Det bør opprettes et 
veiledningskontor spesielt 
tilpasset SMB, dette er spesielt 
relevant når bedriftene skal 
internasjonaliseres enten 
gjennom handel eller 
investeringer. Kapitalvirkemidler. 

Det ble også tid til å stille 
spørsmål til Rekdal etterpå, meget 
interessant foredrag! 
 
Møte 26. mars. 2019 

Bursdager: -  
Denne kvelden var det dugnad på 
trimparken ved Synnalandsvatnet. 
Dugnaden ble preget av surt kaldt 
vær og neglebit blant de 10 
frammøtte.  

 
Det ble lagt til rette for åpningen 
av trimparken den 2. april og som 
vil bli omtalt i neste kvartalsbrev. 

 
 
God Påskefeiring til alle 
klubbmedlemmer. 


